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Eerste termijn 
 
Voorzitter, 
 
2020 was een bijzonder jaar. We hadden maar liefst 3 
burgemeesters.  Het was het jaar van de BREXIT, van 75 jaar 
bevrijding, de donorwet ging van kracht en Joe Biden won de 
verkiezingen in Amerika. Maar 2020 was vooral het jaar van de 
coronapandemie. 
 
Coronamaatregelen, steunpakketten  

Door corona zijn er zekerheden weggevallen, zoals zorgeloos op visite 
gaan, genieten van een terrasje en vrij reizen buiten Nederland. 
Ondernemers moesten leren omdenken en sommigen moesten 7 
maanden of langer dicht. Onderwijs ging ineens online, of je nou 4 of 
24 jaar was. Cultuur- en sportverenigingen sloten hun deuren en 
organisaties waren alleen online bereikbaar. 
 

Ik las dat Nederlandse mkb-ondernemingen best goed door de 

coronacrisis zijn gekomen. Een deel van hen presteerde goed, 

anderen maakten na een flinke dip een stevig herstel mee, maar er is 

ook een deel dat de steunmaatregelen van de overheid keihard nodig 

had en heeft.  

 
Het is duidelijk dat we niet zonder een sterke overheid en een sociaal 
vangnet kunnen. Een uitkering aanvragen is niet iets voor luie 
mensen, een ongeluk zit gewoon in een klein hoekje. En in dit geval in 
een klein virus. 
 



 

Graag deel ik een compliment uit aan de 
gemeentelijke organisatie. De ambtenaren hebben 
hard gewerkt in moeilijke omstandigheden, om 
erger te voorkomen.  
 
Onderwijs 

De gemiddelde score voor de Cito-toets ligt dit jaar maar 1 punt lager 

dan in 2019. Van de wethouder horen we positieve berichten over de 

Zoetermeerse scholen. Weinig kinderen zijn buiten de boot gevallen. 

De credits hiervoor zijn voor de hardwerkende leerlingen, voor alle 

mensen die voor school werken én voor de support van thuis! 

 

Maar onderbesteding in het onderwijs is een gemiste kans. Daar 

komt D66 straks op terug met een motie, die we mede indienen. 

 

Werk & inkomen, armoede, schulden 
En ook de soepele overgang van DSW naar de Binnenbaan is 
nogmaals het vermelden waard.  
 
Zórgen hebben we over de verdere gevolgen van corona. Voor 
sommigen moet de klap nog komen. Hoeveel bedrijven gaan nog 
omvallen? Hoeveel mensen raken hun baan nog kwijt? Hoeveel 
mensen hebben hulp nodig, omdat hun sociale leven is weggevallen? 
En wat is de impact van de winkelleegstand voor de leefbaarheid van 
de stad? 
Is Zoetermeer daarop voorbereid? Hebben we daarvoor al de juiste 
keuzes gemaakt? Ook voor 2021 geldt dus: ‘alle hens aan dek’.  
 
De PvdA blijft zich hard maken voor inwoners die in de problemen 
zitten. En bezuinigen op de minstbedeelden blijft voor ons taboe. Er 
zijn in 2020 gelukkig geen verdere bezuinigingen gedaan.  
 

  



 

Sociaal domein, jeugdzorg, wmo 

En dan het sociale domein. De gemeente krijgt 

geen grip op de uitgaven. Onze kwetsbare 

jongeren kampen met stijgende wachtlijsten. 

Jeugdprofessionals ervaren een te hoge werkdruk. De 

coronapandemie deed dit geen goed. Vorig jaar is er in NL ruim 

14.000 keer minder jeugdhulp gerealiseerd. Goed nieuws? Of is hier 

sprake van een boeggolf die nog komt?  

Ook bij de wmo stijgen de kosten nog steeds. De gemeenteraad gaf in 

2020 unaniem aan dat we onze stad niet kapot willen bezuinigen en 

startte Raden in Verzet. 

 
Veel van onze ouderen kwijnden weg tijdens de lockdown. Daar 
hebben organisaties gelukkig oog voor gehad. Eenzame jongeren 
waren een onbekender fenomeen. Maar ook dit wordt nu gelukkig 
opgepakt.  
 

Bouwen, sociale woningen 

De PvdA slogan “bouwen naar behoefte” gaat uitkomen. Alleen 
bouwen is niet genoeg. We moeten de opbouw van de hele wijk 
aanpakken. Er zijn veel huizen gesloopt, waardoor er nu mínder 
woningen in Zoetermeer zijn. We staan dus voor een flinke opgave. 
De PvdA houdt vast aan 27% goedkope huurwoningen, en wil een 
instandhoudingstermijn van 25 jaar. Ook goedkope koop moet een 
plaatsje krijgen in onze stad. We dienen de motie van Zó! over 
woningen in het jaarverslag mede in. 
 
Wijkgericht werken 

En tot slot voorzitter: Wijkgericht werken is één van de speerpunten 

van het college. Er is al veel beleid voor de twee pilots. Maar na drie 

jaar hebben we nog stééds geen enkel raadsvoorstel gezien over 

kaders, doelen of budgetten. De raad wordt daarmee buitenspel 

gezet en dat vindt de PvdA een buitengewoon slechte zaak. 

  



 

Tweede termijn 
 

Het is bij onze collega’s wel bekend: PvdA’ers zijn 

lang van stof. Vaak vragen we een extra minuut 

spreektekst aan. Ook vandaag had ik meer tekst dan tijd. Dus ik had 

nog wat dingetjes op papier klaarstaan, voorzitter. 

 

Duurzaam en groen (afval) 

Ik had een stukje voor wethouder Groeneveld over het afval voor de 
tweede termijn klaar staan, met daarbij de vraag of het extra legen 
van de milieu-eilanden zou kunnen helpen. Maar die tekst kan ik nu 
weglaten. ;-) 
 
Sociaal domein 

Graag kom ik in deze tweede termijn nog wel even terug op een klein 

deeltje van het sociale domein: 

Momenteel is het college bezig een derde time-outvoorziening op te 

zetten. Dit is geen structurele oplossing voor mensen in nood, maar 

het voor hen is wel een eerste uitweg uit een potentiële gevaarlijke 

situatie. De PvdA is blij met deze mogelijkheid. 

 

Raden in Verzet 

Ik noemde in de eerste termijn al even de Raden in Verzet. Wij 

danken de raadsleden die zich hiervoor hebben ingezet en we zijn blij 

dat ook het college, dit initiatief heeft omarmd, inclusief alle 3 de 

burgemeesters. En het begint erop te lijken dat de politiek in Den 

Haag lijkt te gaan bewegen. 

 
 


